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  :توصيات للمؤلفين

 :التالية للشروط وفقااعليها  المتعارف المنهجية و العلمية القاواعد تحترم أن للنشر يجب المقادمة البحوث و قاااتلما

 .المقالات نشر و بإعداد الخاص التوثيق و التحرير في عليها المتعارف العلمية الأصول  تراعي أن 1- 

 .المفتاحية الكلمات فيها بمافي المجموع  كلمة 200 يتعدى لا أجنبية بلغة و البحث بلغة ملخص على المقال يحتوي  أن 2- 

 .الى عنوانها بالمنصةفي ذات الوقت و  للمجلة الالكتروني البريد إلى يرسل و Word الـ  ببرنامج المقال يكتب أن 3- 

  حسب لغة المقال؛ وذلك باتباع نوع الخط

(A  14لعربيةلالنسبة ب      Sakkal Majalla  ،   1تباعد أسطر  

(E   12للإنجليزية أو الفرنسيةالنسبة ب   Times New Roman   ،1  interligne    

 سم 16سم، العرض  24الطول   :ةصفحال مقاسسم،  5 ,1 يسار /يمين/ تحت / فوق   :. الهوامش4

 سم 25,1وأسفل الورقة  سم  25,1سم، رأس الورقة  1الاسطر المسافة بين  •
En- tête et pied de page 1.25 cm    Interligne 1cm 

  14 بمقياس:  Sakkal Majalla   إتباع يجب العربية باللغة المكتوبة للأوراق بالنسبة •

   12  بمقياس Times New Roman خط  إتباع: يجب والإنجليزية بالفرنسية المكتوبة المقالات •

( الذي يناسب لغة المقال من موقع Template. للمساعدة في ضبط نوع الخط والهوامش يمكن تحميل القالب )5

 المجلة على المنصة العلمية للمجلات الجزائرية في أيقونة تعليمات للمؤلف

 بشكل ترتيبي في اخر المقال.  والمراجع. تكتب كافة الاحالات 6

 .الذاتية سيرته بحثه مع الباحث يرسل .7

 تطبيقية أو نظرية علمية إضافة تقدم التي و أخرى  مجلات في النشر لها يسبق لم التي الأبحاث تقبل 8- 

 .المالية و الاقتصاد مواضيع احد في

 .صفحة 15 عن يقل لا و صفحة 20 عن المقال صفحات عدد يزيد لا أن 9- 

 .التحرير هيئة تحددها التي الآجال في منه تطلب أن يمكن التي التعديلات كافة بإجراء الباحث يلتزم 10- 

 .الأكاديمي للتحكيم المقدمة الأوراق تخضع 11- 

للمجلة، وفي نفس الوقت الى بريد المجلة على المنصة العلمية للمجلات  الإلكتروني. ترسل المقال الى البريد 12

 الجزائرية، وذلك كما يلي
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 –  مجلة المالية والاسواق محكمة مفتوحة لكافة الأساتذة والباحثين من داخل الجزائر وخارجها في مجال العلوم

 الاقتصادية والتجارية وعلوم التسيير.                                                     

 – كاديمية وضمان الجودة والنوعية في تهدف المجلة من وراء هذه القواعد والشروط الى الرقي بالبحوث الا

 الابحاث العلمية.                                                          

 –  ،التي يراها الباحث مناسبة له،  باللغة تكون البحوث تنشر المجلة البحوث والمقالات العلمية الفردية و المشتركة

اللغة لخص اخر بغير لغة المقال )مثلا ملخص المقال بيليه م بملخص وترفق الفرنسية العربية أو الانجليزية أو سواء 

  ، والعكس صحيح(الفرنسيةيقابله ملخصا باللغة الانجليزية 

 –  تخضع البحوث والمقالات العلمية المقدمة للمجلة لمراجعة تحكيمية موضوعية ، نزيهة وعادلة وبسرية تامة

ى أساس المعتقد الديني أو الرأي السياس ي أو العنصر العرقي أو الاختلاف اللغوي وبدون تحيز لأية اعتبارات  سواء عل

 أو الاوضاع الاجتماعية أو المصالح الاقتصادية ...

–  البحوث والمقالات العلمية المنشورة تعبر عن آراء أصحابها ولا تعكس بالضرورة رأي المجلة ويتحمل أصحابها

 كاملة عن مضمونها والمفاهيم والمقترحات التي يقدمونها.المسؤولية القانونية والاخلاقية 

–   تؤول حقوق الملكية الفكرية المترتبة عن البحوث والمقالات العلمية المنشورة للمجلة ولا يجوز استردادها أو

 إعادة نشرها كليا أو جزئيا بأية صورة أو لغة كانت لدى جهات أخرى إلا بإذن من المجلة. 

 -  حث أو صاحب المقال بضمان الاصالة والموضوعية والامانة العلمية والتوثيق السليم وباحترام حقوق يلتزم البا

الملكية الفكرية، ويتحمل شخصيا تبعات أي تقليد أو انتحال أو سرقة علمية أو مساس بمعايير النزاهة الاكاديمية 

 المتعارف عليها وفق ما يقض ي به القانون والتنظيم.   

 –   البحث أو  بأصالةيلتزم الباحث أو صاحب المقال بتقديم تعهد مكتوب مرفق بملخص السيرة الذاتية  يقر فيه

 .جهة أخرى أو لدى  مجلةكليا أو جزئيا بأية صورة او لغة كانت في  وعدم سبق نشرهالمقال 

 –  الشروط بمجرد تقديم البحث أو تحتفظ المجلة بكامل حقوقها القانونية في متابعة كل اخلال بهذه القواعد و

 أو بعد النشر. أثناءالمقال للتحكيم أو 

 – كل مخالف لهذه القواعد والشروط من النشر في المجلة مستقبلا.  يمنع 
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Editorial 

  

The Finance and Markets Journal seeks to be proactive in analyzing the most important economic and financial events 

in particular, in a scientific and controlled manner, by professors and researchers with experience and competence, 

especially in the financial sector. It also sheds light on other economic issues of utmost importance, especially files of the 

day. It also aims to publish the main topics that occur at the local, regional and international levels. The analysis of 

macroeconomic policies and new concepts of financial affairs, which are the subject of controversy in economics, is the 

Journal’s first scientific material which allows the recording of these researches, in form and content, within a decent 

scientific publication. The researchers are presented in an excellent academic dress and in an elegant scientific suit, 

delightful to the readers and curing the researchers’ thirst for information. We work hard so as to benefit everyone. 

 

In this regard, there are important economic issues under study and analysis at the international, regional as well as at 

the national levels. Indeed, like other countries, Algeria aims to diversify its economy and adapt to major challenges, 

especially in difficult situations following the Corona pandemic that shook the entire corners of the globe in spite of the 

technical and scientific development in the medical field, as well as in the field of modern technology. 

 

In the midst of international economic developments at the level of the contemporary world, which are imposed by 

trade exchanges through regional and global markets between different countries, Algeria is striving to make its economy 

keep up with the other countries’ economic progress in order to push forward its development wheel. This is through access 

to the digitization world and delving into the electronic space towards modernizing public life in order to get out of the 

traditional circle of markets transactions and financial affairs, as well as evading the shell of the classic exchange system , 

and This is in application of the of the electronic government requirements, whose goals Algeria seeks to achieve with all its 

capabilities by modernizing frameworks and setting up the required mechanisms, and thus facilitating the procedures in the 

governance of management for such tasks and requirements. 

 

The Corona pandemic has shown many deficiencies in economic practices, especially in the financial file and in the 

market circle on the national territorial level, such as the spread of those wide and long queues and standing at the 

entrances of banking institutions and around payment points in shops of large or medium areas without taking into account 

the application, in most cases, of the health protocol and social distancing. This is of course due to the dependence, entirely, 

on the use of cash in the classic payment methods, that is, not using the electronic payment method, as in the banking 

systems that have taken significant steps at the level of the leading countries in this direction. 

 

In this context, I suggest that the most important topics, especially topics of the day, take a certain amount of attention 

and care in the studies and research presented, in the future, on the agenda of our glorious journal, which appears every 

time in a beautiful suit and excellent content, making it compete with the most prestigious journals. 

 

May Allah help us and you for what is good and beneficial for the country and servants.  

                                                                               

                                                                                     Editor-in-Chief:   Professor Mohammed LAID 
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